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Elutazott megyén 
párt- és tanácsi de 

Gáspár Sándor 

sajtótájékoztatója 
Gáspár Sándor, a SZOT egyebek között foglalkozott a 

főtitkára pénteken a SZOT gazdasági és termelési kér-
Szállóban konzultációval désekkel, az életszínvonal 
egybekötött, sajtótájékoztatót alakulásával, a demokratiz-
tartott a hazankban akkre- m u s továbbfejlesztésének 
ditált külföldi tudósítók ré- tennivalóival> ^ a s z a k s z e r . 

vezeti bizalmiak megnöveke-

hatáskörének 

szere. 

A szaktanács- főtitkára a 
szakszervezeti mozgalom idő- d e t d Í°S-
szerű feladatairól szólva érvényesítésével. (MTI) 

D e v i z á t 
hoz 

A hazai erdőgazdaságok 
közül a legtöbb faszenet a 
borsodiban égetik. Főleg az 
NSZK-ba, Hollandiába és 
több más, dollárral fizető 
országba exportálnak, de 
sokat vásárol a hazai kohá-
szat is. A borsodi erdőkből 
az idén 37 ezer mázsa fasze-
net akartak kitermelni, ám 
máris 45 ezer mázsánál tar-
tanak. 

A lengyel vendégek az algyői olajmezón 

Tegnap, pénteken Csöng- társa. Mára Péter, az üzemi menyeiről számolt be. Ez-
rád megyei tartózkodásuk pártbizottság megbízott tit- után a vendégek megtekin-
zárónapján a megyénkben kára és Erményi József, a tették az olajmezőt, elláto-
tartózkodó lengyel delegáció KISZ-bizottság titkára. gattak az l-es gázüzembe is. 
Klemens Kwiatowskinak, a -j » , , j- , 
LEMP Lódz megyei jogúVá- , . f T « ^ vendegek ez 
ros bizottsága másodtitkárá- ^koztatojában kepét adott u t á n szeged nevezetességei-
nak vezetésével a reggeli vei ismerkedtek, majd a dé\-

orákban az algyői olajmező- ^ ^ o f a i S feilődésérM" utáni órákban Budapestre 
re látogatott, ahol Juratovics g e m , f ; i m e z ° * eP° a e s e r o}: . . . _ 
Aladár üzemvezető, ország- Perspektíváiról. Szolt az itt utaztak. Csongrád megye 

gyűlési képviselő köszöntöt- dolgozó külföldi szakembe- lengyel testvérmegyéjenek 
te a vendégeket. A baráti rek tevékenységéről, az székhelyéről, Lódzból baráti 
találkozón ott volt Berta energiahelyzetről az üzem látogatáson öt napig a me-
István, az MSZMP Szeged k ö z v e t l en ' feladatairól Mára 8 y é b e n vendégeskedő kül-
városi bizottságának osztály- k o z v l l e n teladataiioi. M a i a döttség ma, szombaton reg-
vezetője. Perjési József, a P e t e r a pártszervezet elgte- k e i hazautazik Lengyelor-
megyei pártbizottság munka- nek sajátosságairól és ered- szágba. 

A takarékbetét elhelyezésének 
új formája 

Á takaréklevél 
Az Országos Takarékpénz- hez további összegeket má r 

tár a takarékbetét elhelye- nem lehet hozzátenni, és 

zésének új formájaként 1977. azokból részösszeget nem le-
január 1-től bevezeti a ta- het kivenni. E betétkönyvek 
karéklevelet, amelv az OTP azonban megszűnésükig — 
fiókjainál , postahivatalokban de legkésőbb 1979. december 
és a megbízott takarékszö- 31-ig — természetesen 3 
vetkezetekben váltható. 

A takaréklevelet ötezer, 

tízezer és húszezer forintos 

értékben bocsátják ki. A ta-

karéklevél esetében csak az 

említett összegű betétet lehet 

elhelyezni, illetve kiváltani, 

részösszeget tehát nem lehet 

kivenni. Takaréklevél be-

mutatóra szólóan és fenntar-

tással (aláíráshoz és szemé-

lyi igazolvány bemutatásához 

kötötten) is nyitható. 

Az ú j betétforma beveze-
tésével azoknak a kívánsá-
ga teljesül, akik az eddigi 
egyéves lekötési időnél 
hosszabb időtartamra és 
egyben magasabb kamatra 
k í v án j á k elhelyezni betétjü-
ket. A takaréklevelek betét-
jének elhelyezési ideje há-
rom év, a kamat pedig évi 
hat százalék, tehát magasabb 
lesz m in t az eddigi tartós be-
tétek utan fizetett legmaga-
sabb kamat. Az elhelyezési 
idő letelte előtt is felvehe-
tő a takaréklevéllel elhelye-
zett betétösszeg, ebben az 
esetben azonban a k ama t 
természetesen alacsony, il-
letve ha a betétet má r az el-
6ő évben felveszik, akkor 
kamat nem jár. 

A takaréklevél igen egy-
szerű és világos betételhe-
lyezési forma. A takarékle-
vélen ugyanis táblázatba van 
foglalva a kifizetendő betét 
és kamat együttes összege. 

Az ú j , magasabb kamato-
zású takarékossági f o rm a be-
vezetésével egyidőben 1977. 
január 1-től megszűnik a 
betétek háromhónapos lekö-
tési lehetősége. 1977. január 
l-e után a háromhónapos le-
kötéssel elhelyezett betétek-

százalékos 
sülnek. 

kamatban része-

A tavaszi idényben az er-
dőgazdaságok és a mezőgaz-
dasági nagyüzemek 950o hek-
tár erdőt telepítettek. A 
nyári aszály azonban nagy 
károkat okozott ezeken a 
területeken a fiatal, zsenge 
növények, fácskák egy része 
a gondos kezelés ellenére 
sem vészelte át a csapadék 
nélkül i heteket — elpusztul-
tak. Ezért most ősszel mint-
egy 6300 hektáron pótolni 
kell az elpusztult csemeté-
ket. 

Üzemlátogatások, 
taoácskozások, viták 

A pályaválasztás fórumai 
A megyénkben máspdízben és tájékoztatták egymást köl- met fordítottak a rendezvé-

rendezeít pályaválasztási he- csönösen az iskola, illetve az nyekre a vállalati igazgatók 
tek keretében tegnap délután üzem gondjairól. és a tanácsi munkaügyi 
a Technika Házában elméleti Változatlanul nagy az ér- szervek dolgozói. Elmulasz-
konferenciát tartottak. Részt deklödés a szakmunkáspá- totlák azt az alkalmat, hogy 
vett a tanácskozáson dr. lyák iránt. A nyolcadikosok a holnapok munkaerögond-
Bánfalvi József, a megyei közül 1184-en vettek részt az ja inak megoldásához már 
pártbizottság tagja, Vántus e lmúlt hónapban olyan bc- most szerezhessenek értesü-
Istvánné, a városi pártbi- szélgetésen, ahol a szakmun- léseket. Szegedről emiitette a 
zottság munkatársa és Báf kásképzés módozatairól, és a tegnapi tanácskozás a kiug-
nyainé dr. Birkás Mária, a szakmunkások tevékenységé- roan rossz példát: a konzerv-
városi tanács elnökhelyette- ról volt szó. Azt a tapaszta- gyárba hirdetett és egyéb-
se is. Dr. Ferge Zsuzsa szo- latot szűrték le a pályává- ként jól előkészített üzerrüá-
ciológus a pályát választó lasztási hetek szervezői, hogy togatáson mindössze három 
fiatalok döntésében közreját- továbbra is szükség van pedagógus jelent meg. 
szó iskolai és iskolán kívül i ugyan írásbeli tájékoztatókra, A z előadások találkozók, 
szociológiai tényezőkről, dr. különböző útmutatókra, de v j £ a k üzemlátogatások az 
Brájer Károly, az Országos mindenképpen kellenek azok e g ^ s z pályaválasztási hónap 
Pályaválasztási Tanácsadó a fórumok is, ahol az élő szó haszna természetesen 
Intézet igazgatója a pályává- közvetlen kapcsolata kérde-
lasztás időszerű kérdéseiről zésre is a lkalmat ad. 

nem 

mérhető számokkal. Azt csak 
, __ sejteni lehet a kérdésekből 

tartott eloadast, dr. Kapas A tegnapi számvetés sze- és válaszokból, hogv sok fia-
Pal, a megyei pályaválaszta- r i n t a z e g y hónap tapasztala- talban erősödött meg a szán-
si intezet igazgatója pedig az t a i akkor is kedvezőek, ha d é k eddig alig körvonalaz-
október 19. óta tartó rendez- néhány rendezvény iránt ható pá lvák iránt, amikor 

éred- gyérebb volt az érdeklődés. a z t is mégtudta, hogy későb-vénysorozat mérhető 
ményeit összegezte. 

Egy hónap alatt összesen 

Kiemelkedően jól sikerült a b i munká j á ra valóban szük-
vásárhelyiek kerekasztal-vi- ség van. a fölkészüléshez 

5120-an vettek részt a pá- , t áJ a'  a h o'  a . t a™ r
(
o k  k b z v e t' 

lyaválasztási hetek rendezvé- l e n u l táiékozodhattak az uze-

nyein, legtöbben — 3200-an 

minden segítséget megkap-
hat, a választott pálya pedig 
tisztességes megélhetést biz-

Január 1-től 

Megváltozik a kötelező 
gépjármű-biztosítás 

díjfizetési módja 
1977. január 1-ével a ma- sokat a késedelem miatt a 

gángépjárműveknél módosul féléves díjon felül 200, a 
a kötelező felelősségbiztosí- motorosokat az éves díjon 
tási dí j fizetésének mód ja ; a felül 100 forint pótlék terheli, 
személygépkocsiknál és a 

az általános iskola hete-
dik és nyolcadik osztályos 
tanulói közül. Üzemlátogatá-
sokat szerveztek az általános 
iskolásoknak, középfokú ok- , , .. , 
tatási intézményekbe kalau- k e P P e n sikeresnek tekinthe-intézményekbe kalau fl c 9 0 n g r d d i a k pályavá-

mek igényeiről is és a fia 
talok megtartásával össze- tosít, ha jól végzi dolgát, 
függő gondjairól is. az üze-
mek képviselői pedig az is- ü-
kolák mindennapi munkáiá- * 
ba láthattak bele. Hasonló-

zolták el őket, számos olyan 
beszélgetést tartottak, ahol 
egy-egy szakmáról részletes 
fölvilágosítást kaptak. A kö-
zépiskolásokat természetesen 
azokról a lehetőségekről tá-
jékoztatták, amelyek az érett-
ségizettek előtt á l lnak: van-
nak, akik szakmunkások sze-
retnének lenni, mások egye-
temek és főiskolák iránt ér-
deklődnek, vagy a katonai 
pályáról kértek fölvilágosí-
tást. Jó l bevált gyakorlatnak 
számít, hogy a szülőkkel is 
megbeszélték, hol, milyen 
eséllyel indulhat gyermekük, 
hiszen köztudott, hogy a szü-
lői ráhatásnak lényeges sze-
repe van a pályaválasztás-
ban. Hasonlóképpen eredmé-
nyesnek tekinthetők azok a 
tanácskozások, konferenciák, 
és kerekasztal-beszélgetések 
is, amelyeken iskolai és üze-
mi pályaválasztási felelősök 
cserélték ki tapasztalataikat 

Vasárnap, holnap délelőtt 
fél 9-kor kezdődik a Vörös 

motorkerékpárőknál a dí j 
mértéke nem változik, díj-
mentesek lesznek a rokkan-
tak gépjárművei. 

A díjat továbbra is posta-
utalványon kell befizetni, és 
azt a posta az e célra kibo-
csátott díjigazoló lapon kü-
lön is igazolja. 

A dí jak befizetését a K P M 
autófelügyelete ellenőrzi, a 
gépjárművek műszaki felül-
vizsgálatakor. A vizsga egyik 
előfeltétele az esedékes dí j 
maradéktalan befizetése. 

A személygépkocsik díja 
továbbra is január 1-én, il-
letőleg júl ius 1-én esedékes. 
Az eddigi egy hónap helyett 
azonban fél év ál l az autó-
sok rendelkezésére a dí j 
pótlékmentes befizetésére. A 
motorkerékpárok díja egy 
összegben január 1-én ese-
dékes, de pótlékmentesen fi-
zethető az egész év folya-
mán. 

A befizetési határidő el-
mulasztása esetén az autó-

Tanácskozás 
a burgonyáról 

Tegnap délelőtt Szegeden, tanács osztályvezető-helyet-
a megyei tanács székházában tese szólt, 
a következő évi burgonya- A tanácskozáson részt vett 
termesztés és -forgalmazás Haskó Pál, a megyei párt-
iegfontosabb kérdéseiről tár- bizottság munkatársa, Far-
gyaltak a termelőüzemek és sang Lászlóné dr., a megyei 
a kereskedelmi vállalatok tanács vb kereskedelmi osz-
megbízottai. tá lyának vezetője, és 13 je-

A tanácskozáson Szilágyi lentósebb burgonyatermelő 
Ernő, a megyei tanács vb tsz képviselője. A vitában 
mezőgazdasági és élelmezés- azt tették szóvá a tsz-szak-
ügyi osztályának vezetője emberek, hogy javítani kell 
a vítt rövid áttekintést a ter- az alkatrészellátást a burgo-
mesztés és az ellátás jelen- nyabetakarító gépek üzemel-
legi helyzetéről abból kiin- tetéséhez, másrészt olyan 
dúlva, hogy a termőterületet Igénnyel léptek fel, hogy a 
növelni kell a lakosság biz- M É K oldja meg a kombáj-
tonságosabb ellátása érdeké- nokkal felszedett burgonya 
ben. A közvetlen üzemi és közvetlen felvásárlását, amit 
kereskedelmi feladatokról Szentes vidékén má r ez év-

Gyuris Szilveszter, a megyei ben alkalmaztak is. 

lasztási vetélkedőie, 400 Csillag fi lmszínházban a 
résztvevővel. Sajnálatos ténv Szegeden tartott pályavátesz-
viszont, hogy kevés figyel- tási vetélkedő városi döntője. 

N ö v é n y v é d e l e m 
A KGST mezőgazdasági a Heves megyei növényvédő 

ál landó bizottsága növény- állomás székházában tartot-
védelmi karanténszervezette- ták a konferencia záróülését, 
renciáját november 16. és ahol aláírták a megállapo-
18. között Budapesten tar- dást rögzítő jegyzökönyvet, 
tották. A tanácskozáson Dr. Nagy Bálint, a Mező-
részt vett Bulgária, Csehszlo- gazdasági és Élelmezésügyi 
vákia, Kuba, Lengyelország, Minisztérium főosztályvezető-
Magyarország, az NDK, Ro- je ez a lkalommal elmondot-
mánia , a Szovjetunió, vala- ta, a tagországok képviselői 
mint . Jugoszlávia küldöttsé- megállapodtak abban, hogy 
ge. Megtárgyalták a növény- a karantén módszert a kő-
védelmi karanténszervezet te- zeljövőben felülvizsgálják, és 
vékenységét és korszerűsíté- a korszerű követelmények fi-
sét, valamint a gazdasági, gyelembevételével módo6Ít-
módszerfejlesztési és techno- ják. Döntöttek abban is, 
lógiai kérdéseket. A tanács- hogy a KGST-tagországok 
kozás résztvevői pénteken növényvédelmi és karantén 
szakmai programon veitek konferenciáját három év 
részt Heves megyében, és a múlva ismét összehívják a 
gyakorlatban tanulmányoz- tapasztalatok és a tenni-
ták a karanténes szállítás valók egyeztetésére, az egy-
magyar tapasztalatait. séges módszerek jóváhagyá-

Pénteken délután Egerben, sára. 

w 

Árufuvarozás, 
a rakodás gépesítése 

Idén immár harmadszor zott az árufuvarozásról, a ra-
találkozott Szegeden Kiss kodás gépesítéséről, az egy-
Dezső, a K P M miniszterhe- ségrakományok összeállításé, 
lyettese a tárcához tartozó ról, a több műszakos szállí-
Csongrád megyei vállalatok tásról, a fejlesztésekről, azok 
vezetőivel. A Volán 10. sz. koordinálásáról. 
Vál lalatnál tegnap, pénteken Kora délután dr. Perjési 
délelőtt tartott tanácskozó- László hoz, a Csongrád me-
son tájékoztatták a minisz- gyei tanács elnökéhez látó-
terhelyettest az év eddigi gatott Kiss Dezső, ma jd ró-
hónapjaiban végzett munká- vid megbeszélés után közo-
ról, s a megoldandó felada- sen megtekintették az épülő 
tokróL Szó volt egyebek kó-, Izabella-hidai. 


